
 

Zápis ze zasedání Akademického senátu FTZ ČZU v Praze konaného dne 

12. 6. 2024 

 
Přítomni: Tatiana Alexiou Ivanova, Tamara Fedorova, Ladislav Kokoška, Olga Leuner, Barbora  
Motýlová, Miroslav Mulko, Johana Rondevaldová, Natálie Šimáčková (online), Vladimír Verner. 
 
Hosté: Patrick Van Damme, Dagmar Dočkalová, Jiří Hejkrlík, Petra Chaloupková, Hynek Roubík, 
Miroslava Bavorová, Pavla Hejcmanová, Karolína Brandlová, Anežka Daníčková, Zbyněk 
Polesný. 
 
Zasedání, které se konalo v hybridní formě od 9.00 v místnosti č. 401, zahájila Dr. Fedorova. 
Senát byl usnášeníschopný pro přijetí rozhodnutí o všech bodech programu zasedání i dle        
čl. 12 odst. 1 Jednacího řádu AS FTZ. 
 

Schválení programu zasedání 
Dr. Fedorova seznámila členy AS FTZ s navrženým programem, který byl rovněž zaslán 
emailem v pozvánce na zasedání všem členům AS FTZ dne 4. 6. 2024. 
 
Navržený program: 

1. Návrh postupu a harmonogramu pro volby děkana 
2. Výroční zpráva o hospodaření FTZ za rok 2023 
3. Rozpočet FTZ na rok 2024 
4. Nařízení děkana - Přijímací řízení na FTZ pro bakalářské a magisterské stupně vzdělání  

akademický rok 2025/2026 
5. Nařízení děkana o Stanovení výše poplatku za studium v cizím jazyce na Fakultě 

tropického zemědělství pro akademický rok 2025/2026 
6. Nařízení děkana - Přijímací řízení na FTZ pro bakalářské a magisterské stupně vzdělání  

akademický rok 2024/2025 – otevření Doplňkové etapy přijímacího řízení 
7. Statut FTZ – úprava imatrikulačního slibu 
8. Strategický akční plán FTZ na 2024 
9. Rozdělení prostředků projektů IGA – na vědomí AS FTZ 
10. Různé 

 
Dr. Fedorova vyzvala k hlasování o programu zasedání. 
 
Výsledek hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 zdrž. 

➢ AS FTZ schválil navržený program zasedání 
 

Návrh postupu a harmonogramu pro volby děkana 
Dr. Fedorova připravila a přestavila AS FTZ dva návrhy harmonogramu voleb děkana FTZ. 
Senát se shodnul se schválením finálního harmonogramu voleb na zasedání AS FTZ v září. 
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Předběžně se členové senátu přiklání k návrhu 2, tedy ustanovení volební komise v září; návrhy 
kandidátů – odevzdání návrhu do uren (1 den); setkání Akademické obce FTZ v 2. týdnu 
v prosinci 2025. 
 

Výroční zpráva o hospodaření FTZ za rok 2023 
Dr. Fedorova poprosila Mgr. Dočkalovou o představení Výroční zprávy o hospodaření FTZ za 
rok 2023. Mgr. Dočkalová podala souhrnné informace o tocích finančních prostředků dle 
jednotlivých činností, poskytla přehled o celkové výkonnosti instituce (výdajích, příjmech a 
výhledu na 2024) a identifikovala stěžejní problematické body, a to chybějící nastavení procesu 
v projektové činnosti, které negativně ovlivňují komplexnost přesného finančního reportování. 
Mgr. Dočkalová také zmínila, že finanční reportování není na ČZU sjednocené, projednává tuto 
záležitost i s ostatními tajemníky fakult, je potřeba strategického řešení, jak data evidovat a 
zpracovávat. Ze zprávy o hospodaření FTZ za rok 2023 jasně vyplývá, že přidělené veřejné 
finanční prostředky, které vždy dle zákona o VŠ musí být vyčerpány v plné výši, nepostačují k 
úhradě základních provozních nákladů fakulty, tj. mzdových nákladů a provozních výdajů. Jiné 
fakultní finanční zdroje jsou občas těžce předvídatelné a sledování/verifikování finančních 
toků je zkomplikováno umísťováním nákladů na různé zakázky. Mgr. Dočkalová opakovaně 
zmínila nutnost využití profesionálního finančního analytika/zaměstnání další personální 
kapacity, napomohlo by i zaměstnaní na DPP nebo ½, ¼ úvazku. Mgr. Dočkalová okomentovala 
zprávu a odpovídala na dotazy přítomných. Zazněly dotazy ohledně zařazení příjmů za výuku 
vietnamských studentů, úhradě APC, rozvojovém přehledu ohledně výdajů na mzdy, mínusu 
způsobenému projektem Horizon, zařazení výdajů BZ a Lán, a další. Dále následovala diskuze 
ohledně mezd, tarifů a OH, úvazků na projektech. V diskuzi vystoupili: Dr. Leuner, Dr. Fedorova, 
Mgr. Dočkalová, prof. Van Damme, prof. Kokoška, doc. Alexiou Ivanova, Dr. Rondevaldová, Dr. 
Verner, doc. Roubík, Dr. Chaloupková, doc. Bavorová, Ing. Daníčková, doc. Polesný. Děkan 
poděkoval Mgr. Dočkalové za přestavení Výroční zprávy o hospodaření za rok 2023, vyjádřil se 
ke stále nízkým mzdám a snaze o navýšení bonusové složky, zmínil, že rezerva/přebytek 
fakulty z roku 2023 tvoří necelých 2,4 mil. Kč, ale stále nejsou známy výdaje za energie. Dr. 
Leuner zmínila očekávání, že by struktura finanční zprávy a rozpočtu měla být více jednotná, 
aby byl zřetelný rozdíl mezi plánovaným rozpočtem a reálným stavem ve výroční zprávě. Mgr. 
Dočkalová odůvodnila, že rozpočet (další bod jednání AS FTZ) je tvořen dle formuláře 
Rektorátu, ale šlo by vytvořit i vlastní. Dr. Fedorova upozornila, že se v různých tabulkách 
Výroční zprávy částky mzdových nákladů liší. Členové senátu ve zprávě o hospodaření by také 
uvítali názorný přehled celkových příjmů a výdajů fakulty. Senát požádal tajemnici o přípravu 
přehledu min. a max. mezd na různých pracovních/akademických pozicích na FTZ (což již bylo 
dohodnuto na setkání tajemnice se senátem dne 15.5.). Mgr. Dočkalová souhlasila se 
sjednocením mzdových částek v tabulkách, doplnění přehledu mezd pro jednotlivé pozice, 
vytvoření názornějšího přehledu celkového hospodaření. Dr. Fedorova vyzvala k hlasování.  
 
Výsledek hlasování: 4 pro, 1 proti, 4 zdrž. 

➢ AS FTZ neschválil Výroční zprávu o hospodaření FTZ za rok 2023 
 

Natálie Šimáčková opustila zasedání. 

 
Rozpočet FTZ na rok 2024 
Mgr. Dočkalová navázala na předchozí bod jednání a stručně představila strukturu rozpočtu 
FTZ na rok 2024. V diskuzi vystoupili: Dr. Fedorova, prof. Van Damme, Dr. Verner, Ing. Motýlová, 
doc. Alexiou Ivanova, Mgr. Dočkalová. Přítomní se shodli, že předložený dokument představuje 
pouze rozdělení přiděleného státního příspěvku a dotace dle struktury požadované Rektorátem 



 

3 

ČZU. Nejde o celkový rozpočet, jelikož nejsou zahrnuty jiné plánované příjmy (např. poplatky 
za studium, projekty), ani celkové odhadované výdaje fakulty. Senát si je vědom náročností 
plánování rozpočtu, ale část senátu zmíněné položky považuje za nezbytné. Senát poděkoval 
Mgr. Dočkalové za prezentaci. Dr. Fedorova tedy navrhla předložený dokument schválit jako 
„Rozdělení státního příspěvku a dotace pro FTZ ČZU v Praze pro rok 2024“ nikoliv jako 
Rozpočet FTZ na 2024 a vyzvala k hlasování. 
 
Výsledek hlasování: 7 pro, 0 proti, 1 zdrž. 

➢ AS FTZ schválil Rozdělení státního příspěvku a dotace pro FTZ ČZU v Praze pro rok 
2024 

 
AS FTZ také doporučuje schválení rozpočtu fakulty senátem ještě před odesláním dokumentu 
na sekretariát rektora. 

 
Nařízení děkana - Přijímací řízení na FTZ pro bakalářské a magisterské stupně 
vzdělání akademický rok 2025/2026 
Dr. Fedorova představila návrh nařízení děkana „Přijímací řízení na FTZ pro bakalářské a 
magisterské stupně vzdělání akademický rok 2025/2026“. Nově součástí 1. kola příjímacích 
řízení do bakalářského programu ICARD a navazujících magisterských programů bude online 
test Scio GAP zaměřený na všeobecný přehled uchazečů. Senátoři vznesli dotazy ohledně 
způsobu úhrady testů. Doc. Alexiou Ivanova upozornila na nutnost opravy a sladění termínů 
podání přihlášek ke studiu a termínů Scio GAP testů. Dr. Verner opakovaně doporučuje 
prodloužit termín 2. kol – přijímacích zkoušek – videopohovorů. Dr. Fedorova vyzvala k 
hlasování. 

 
Výsledek hlasování: 7 pro, 0 proti, 1 zdrž. 

➢ AS FTZ schválil Nařízení děkana - Přijímací řízení na FTZ pro bakalářské a 
magisterské stupně vzdělání akademický rok 2025/2026 
 

Nařízení děkana o Stanovení výše poplatku za studium v cizím jazyce na Fakultě 
tropického zemědělství pro akademický rok 2025/2026 
Dr. Fedorova představila návrh „Nařízení děkana o Stanovení výše poplatku za studium v cizím 
jazyce na Fakultě tropického zemědělství pro akademický rok 2024/2025“. V diskuzi vystoupili: 
Ing. Motýlová, Dr. Verner, Dr. Fedorova, Dr. Rondevaldová, Dr. Leuner, prof. Kokoška. Jako 
důvody proti byly zmíněny: 1. Obavy, že FTZ bude přicházet o české studenty z důvodu 
navýšení poplatků za studium pro studenty z EU, 2. Navýšení poplatků pro studenty mimo EU 
nepřispívá myšlence, že nabídka vzdělání je nejlepší rozvojovou pomocí, 3. Z hlediska 
dlouhodobé finanční udržitelnosti fakulty, musíme řešit navýšení rozpočtu cestou získávání 
kvalitních (především vědeckých) projektů. Dr. Fedorova po diskuzi vyzvala k hlasování o tomto 
nařízení.  
 
Výsledek hlasování: 4 pro, 1 proti, 3 zdrž. 

➢ AS FTZ neschválil Nařízení děkana o Stanovení výše poplatku za studium v cizím 
jazyce na FTZ pro akademický rok 2025/2026 
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Nařízení děkana - Přijímací řízení na FTZ pro bakalářské a magisterské stupně 
vzdělání akademický rok 2024/2025 – otevření Doplňkové etapy přijímacího řízení 
Nikdo z přítomných senátorů neměl k předloženému nařízení zásadní připomínky. Dr. 
Fedorova vyzvala k hlasování. 
 
Výsledek hlasování: 7 pro, 0 proti, 1 zdrž. 

➢ AS FTZ schválil Nařízení děkana - Přijímací řízení na FTZ pro bakalářské a 
magisterské stupně vzdělání akademický rok 2024/2025 – otevření Doplňkové etapy 
přijímacího řízení 

 

Statut FTZ – úprava imatrikulačního slibu 
Dr. Fedorova představila upravené znění imatrikulačního slibu studentů FTZ. Nikdo 
z přítomných neměl k návrhu zásadní připomínky, tak vyzvala k hlasování. 
 
Výsledek hlasování: 7 pro, 0 proti, 1 zdrž. 

➢ AS FTZ schválil znění imatrikulačního slibu 
 

Dr. Fedorova upozornila, že imatrikulační slib je součástí Statutu FTZ ČZU v Praze, proto bude 
následně potřeba schválit úpravu Statutu a požádala senátory, aby připravili i další případné 
návrhy změn Statutu k projednání na zasedání AS FTZ v září. 
 

Strategický akční plán FTZ na 2024 
Dr. Fedorova představila návrh dokumentu „Strategic Action Plan 2024“. Přítomní členové AS 
měli řadu dotazů k tomu, co přesně je míněno u některých plánovaných výstupů. AS FTZ 
doporučuje vylepšení formálních náležitostí dokumentu jako vysvětlení/úpravu zkratek, 
upřesnění výstupů. Dr. Fedorova vyzvala k hlasování. 
 
Výsledek hlasování: 4 pro, 3 proti, 1 zdrž. 

➢ AS FTZ neschválil Strategický akční plán FTZ na 2024 
 
Členové AS FTZ zase podotknuli, že by velice ocenili přítomnosti "navrhovatelů" nebo dalších 
členů vedení FTZ při prodiskutování předkládaných návrhů v rámci zasedání AS FTZ. 
 

Rozdělení prostředků projektů IGA 
AS FTZ bere na vědomí Rozdělení prostředků projektů IGA 2024. Žádné připomínky k tomuto 
bodu nezazněly. 
 

Různé 
Nikdo z přítomných neměl další body k projednání. Dr. Fedorova tedy poděkovala všem za 
účast a ukončila zasedání AS FTZ. 
 
 
Zapsala: doc. Ing. Tatiana Alexiou Ivanova, Ph.D. 
 
 
 

Ing. Tamara Fedorova, Ph.D. 
Předseda AS FTZ ČZU v Praze 


